
6. Dabas diena Latvijas valsts mežos 

Tērvete, 23.01.2013. 

Kopsavilkums 

Dalībnieku priekšlikumi LVM veiktajam vides monitoringam: 

Dalībnieki – VARAM, DAP, VMD, ZM, LU, LLU, LPS, MMD, LVMI Silava, anonīmi  

• turpināt dažādu sugu putnu monitoringu, kā arī pārējos uzsāktos monitoringus; 

• veikt sīko zīdītāju ( peļveidīgo grauzēju) monitoringu; 

• padomāt par sikspārņu monitoringu; 

• prezentēt par meža kaitēkļu monitoringa rezultātus; 

• lokālu pētījumu veikšanā un metodiku aprobēšanā iesaistīt augstskolas- 

pasniedzējus un studentus; 

• slēgt līgumu ar DAP ( Dabas Aizsardzības pārvalde) par datu apmaiņu un sadarbību 

monitoringa veikšanā; 

• sadarboties ar DAP datu bāzi „ Ozols”;  

• datus par īpaši aizsargājamām sugām un biotopiem padarīt pieejamus plašākam 

speciālistu lokam, t.sk. pievienot datu bāzei „ Ozols”;  

• ekoloģisko koku monitoringā iekļaut arī atbilstību izdalīšanas kritērijiem; 

• veikt meža sadrumstalotības pētījumus - kā tā ietekmē bioloģisko daudzveidību, 

reto un aizsargājamo sugu izplatību, atjaunošanos; 

• organizēt ekskursija uz teritoriju, kur medņu riesta vietu atjaunošana notikusi; 

• īsu monitoringa rezultātu apkopojumu prezentēt pašvaldību plānotājiem; 

• sākt diskusija par kopdarbu un idejām latvāņu apkarošanā ar pašvaldībām; 

• publicēt pētījumu rezultātus, stāstīt speciālistiem un sabiedrībai;  

• koordinēt savu darbību monitoringā ar valsts monitoringa programmā paredzēto; 

• šobrīd veiktais monitorings saistīts ar atbilstošu speciālistu esamību LVM, nākotnē 

paredzēt izveidot sistēmu, kas aptver arī citas sugas un biotopus, kuru aizsardzība 

tieši atkarīga no LVM saimnieciskās darbības;  

• veikt lašveidīgo zivju monitoringu saistībā ar aizsargjoslu efektivitāti; 



• nākotnes ekoloģiskos kokus izvēlēties jau kopšanas ciršu laikā , monitorēt to 

augšanas gaitu ; 

• biotopu monitoringu veikt arī saimnieciskajos mežos un salīdzināt ar situāciju 

ekomežos; 

• nesaukt bebraiņu konstatēšanu par monitoringu;  

• bebraiņu monitoringu papildināt ar parametriem , kas raksturo bioloģisko 

daudzveidību; 

• veikt LVM  uzbūvēto ceļu ietekme uz dzīvnieku pārvietošanos vidē izvērtējumu;  

• bloku metodes negatīvā ietekme uz meža ekosistēmām;  

• plašāk un īsākā laikā veikt biotopu inventarizāciju;  

• izmantot arī pētnieku iegūtos datus par sugām un biotopiem;  

• sniegt informāciju par publicētajiem materiāliem, brošūrām, grāmatām, par 

iespējām tās iegūt;  

• turpināt informēt iesaistītās organizācijas un institūcijas par to, kas notiek LVM; 

• medņu monitoringā ņemt vērā jau esošus pētījumus; 

• varbūt vajag specifisku semināru ekspertu līmenī. 

 

Dalībnieki studenti - LVM stipendiāti: 

• iepazīstināt plašāku sabiedrību ar LVM vides monitoringu plašākas diskusijas 

veidošanai;  

• sniegt ziņas par monitoringa finansēšanas avotiem, par nepārtrauktības 

nodrošināšanu; 

• turpināt monitoringu un pētījumus; 

• piesaistīt monitoringa veikšanai studentus, tā samazinot izmaksas un vienlaicīgi 

nodrošinot ar datiem studentu zinātniskos darbus, kā arī izglītot jauno speciālistu 

paaudzi; 

• popularizēt kameras pie ligzdām, tā piesaistot sponsorus, arī brīvprātīgos; 

• pieaicināt monitoringa veicējus „ no malas”, dalīties savā pieredzē; 

• latvāņu iznīcināšanai izmantot modernākus rīkus par lāpstu; 



• vairāk visādos veidos popularizēt monitoringa datus; 

• ekoloģisko koku monitoringu turpmāk veikt grupām; 

• organizēt izbraukuma ekskursiju; 

• atbalstīt plēsīgo putnu barības bāzes monitoringu; 

• veikt rekreācijas teritoriju ietekmes uz vidi monitoringu; 

• palika neskaidras lietas par bebriem , latvāņiem un ekoloģiskajiem kokiem;  

• sniegt terminu skaidrojumus;  

• neierobežot tik strikti prezentāciju laiku;  

• dažas prezentācija būtu uzlabojamas;  

• sēdvietu izkārtojums neļāva visu labi redzēt no visām vietām; 

• iesaistīt arī skolniekus monitoringa procesos;  

• lielāka publicitāte vēlama; 

• katru gadu sniegt pārskatu sabiedrībai par paveiktajiem darbiem;  

• uzsākt arī lielo zīdītāju un vilku monitoringu;  

• monitoringā par biogēnu apriti ņemt vērā gaisa kvalitāti; 

• pie erozijas monitoringa ņemt vērā arī mehāniskās. 

 

Vērtējums par semināru - visi dalībnieki: 

• pārdomāts un ievērots laika plānojums;  

• labs tehniskais nodrošinājums; 

• vispusīga programma, kas papildina studentu zināšanas par dažādiem 

monitoringiem; 

• plašs saturs, labi saprotams,  par aktuālām tēmām; 

• ļoti daudz informācijas, varbūt pat par daudz vienai dienai; 

• plašs apskats par LVM pētījumiem; 

• pietrūka tikai brīvdabas aktivitāšu; 



• patīkami, ka cilvēki savā darbā iesaistījušies ar visu sirdi; 

• labi, ka projekti ilglaicīgi un nepārtraukti; 

• interesantākais , protams, putnu monitorings;  

• labs pasākums, lai izvērtētu padarīto un saprastu nākotnē darāmo; 

• notiek strauja virzība no stāvokļa izvērtēšanas uz konkrētām darbībām; 

• ir viela pārdomām un idejām monitoringa pilnveidošanai nacionālā mērogā; 

• daudz labu iestrāžu kopš sertifikāta atgūšanas; 

• labs pārskats par to, kas notiek monitoringa jomā; 

• pietrūka diskusiju; 

• būtu interesanti rezultātus lēni un pamatīgi izskatīt; 

• vērtīga informācija par dabas daudzveidību ne tikai LVM, bet arī valstī kopumā;  

• daudzkārtīgs „ liels paldies”! 

 

 

 


